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Asia:  VN/36693/2023

Lausuntopyyntö Suomen kyberturvallisuusstrategiasta

Lausunnonantajan lausunto

Voitte kirjoittaa lausuntonne alla olevaan tekstikenttään

" Kuntakentässä kyberturvallisuuden on arvioitu toteutuneen keskimäärin muuta julkista hallintoa 
heikommin. Hyvinvointialueet ja kunnat tarvitsevat kyberturvallisuuden varmistamisessa nykyistä 
enemmän tukea, kuten keskitettyjä kyberturvallisuuspalveluja."

Katson, että kriittisen infrastruktuurin nykyaikaiseen suojaamisen, uskottavan tilannekuvan sekä 
tiedonvaihdon välineeksi tarvitaan kuntasektorilla TUVE-palvelujen mahdollisuutta soveltuvin osin. 
Mm. KATAKRIN soveltaminen kuntatasolla ei ole mahdollista, joka vaikeuttaa mm. viranomaiselta 
mahdollisesti saadun turvaluokitellun tiedon vastaanottamista sekä säilyttämistä jo nykyisellään.

Erilaisia turvallisuuteen ja varautumiseen liittyviä ryhmiä perustetaan, joissa on mm. 
viranomaisjäseniä. Ryhmiin tuotetut tiedot eivät kuitenkaan välity kansalliseen tilannekuvaan eikä 
epäilyttävät havainnot kirjaudu mihinkään, ellei jokin rikoksen tunnusmerkistö varsinaisesti toteudu. 
Merkittävän tiedon säilyttämistä uhkaavat (fyysiset) havainnot tulisi pystyä tuottamaan yhteiseen 
tilannekuvaan.

riskienhallinta- ja turvallisuuspäällikkö 

Strategiassa tulee huomioida kuntien erityisesti pienten kaupunkien ja kuntien tarvitsema tuki, 
tilannekuvassa, ohjeistuksen soveltamisessa, koulutuksessa ja akuuteissa tilanteissa. Vastaavasti 
pienemmät elinkeinoelämän toimijat. Kokonaisuutena strategia on hyvä ja selkeä.

Tietoturva- ja tietosuojatiimi:
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tietohallintopäällikkö, tietosuojavastaava ja tieto- ja digipalvelupäällikkö

Kejonen Petri
Imatran kaupunki


